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Статья посвящена исследованию вопросов эволюции законодательства России об экологиче-
ской преступности. Эмпирическую основу исследования составили законодательные акты сере-
дины XVII — начала ХХ в. Выявлены основные тенденции эволюции уголовно-правовой охраны 
природных объектов. Авторы пришли к выводу: несмотря на определенную бессистемность и казу-
истичность законодательства, устанавливающего ответственность за экологические преступления, 
положения законодательных актов середины XVII — начала ХХ в. послужили основой для дальней-
шего развития системы экологических преступлений.
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The article is devoted to the study of the evolution of Russian legislation on environmental crime. 
The empirical basis of the study was made up of legislative acts of the mid-XVII — early XX centuries. 
The main trends in the evolution of criminal law protection of natural objects are revealed. The authors 
came to the conclusion that despite a certain unsystematic and casuistic nature of the legislation estab-
lishing responsibility for environmental crimes, the provisions of legislative acts of the mid-XVII — early 
XX centuries served as the basis for further development of the system of environmental crimes.
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